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Interaction and mechanism in Jahiz rhetorical discourse

Abstract

This research aims to study the network of relationships and determinants that link the different

factors of the pattern of communication that Jahiz envisioned in his rhetorical discourse. It is a
network that connects speech as an instrument and subject, and the enunciative situation, and the
different participants. This recommends moderation and accuracy in speech, while considering
the values of meanings, the qualities of allocutars and the nature of the situation. These factors
contribute to the production of an effective and persuasive discourse that is the product of the
interaction of the various inalienable factors of communication.

L’intearction et ses mécanismes dans le discours rhétorique de «Jahiz»

Résumé

Cette recherche vise a étudier le réseau de relations et de déterminants qui relient les différents
facteurs du schéma de communication que Jahiz a envisagé dans son discours rhétorique. C’est
un réseau qui relie la parole en tant qu’instrument et sujet, et la situation énonciative, et les
différents participants. Ce qui recommande la modération et la justesse dans le discours, tout en
considérant les valeurs des significations, les qualités des allocutaires et la nature de la situa-
tion. Ces facteurs participent a la production d’un discours a la fois efficace et persuasif qui est

le produit de ’interaction des différents facteurs inaliénables de la communication.
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